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REVISTA PRESEI 
 

 GREVĂ de avertisment în Sănătate | Solidaritatea Sanitară pichetează luni mai multe spitale. Protestul, în 
acelaşi timp cu cel anunţat de Sanitas 
Sindicatul Solidaritatea Sanitară a anunţat că, luni, va organiza o „grevă românească” de avertisment prin 
pichetarea mai multor spitale ca formă de protest pentru susţinerea revendicărilor legate de sporuri. Protestul va 
avea loc în acelaşi timp cu greva anunţată de Federaţia Sanitas. 
"Solidaritatea Sanitară se alătură formelor legale de protest pentru susţinerea revendicărilor comune. (...) În acest 
sens, în data de 7 mai 2018 Federaţia „Solidaritatea Sanitară” va organiza, timp de două ore, o „grevă 
românească” de avertisment (pichetarea spitalelor cu oamenii veniţi de acasă, echipaţi în ţinutele de protest, şi 
greva japoneză din partea salariaţilor aflaţi la serviciu) ca formă de protest pentru susţinerea revendicărilor 
organizaţiei aşa cum au fost formulate, concomitent cu greva de avertisment anunţată de Federaţia Sanitas", 
reiese dintr-un comunicat de presă transmis de Sindicatul Solidaritatea Sanitară 
Potrivit sursei citate, Federaţia „Solidaritatea Sanitară” continuă strângerea semnăturilor pentru grevă, până în 
acest moment exprimându-şi acordul pentru declanşarea ei peste 23% din cei care fac parte din sindicat. 
"Acţiunile Federaţiei „Solidaritatea Sanitară” se desfăşoară în cadrul protestului împotriva „creşterilor salariale” 
care scad veniturile angajaţilor din sănătate, continuând formele de protest desfăşurate până acum. Una dintre 
revendicările esenţiale ale Federaţiei „Solidaritatea Sanitară” o reprezintă eliminarea „sancţiunilor pentru 
asigurarea continuităţii asistenţei medicale” pe care o constituie includerea în limita de 30% a sporurilor pentru 
gardă şi a celor pentru activitatea desfăşurată în zilele nelucrătoare, cea eficientă soluţie constituind-o eliminarea 
acestei limite", se mai arată în comunicatul sindicatului. 
Federaţia Sanitas a anunţat că, luni, va avea loc o grevă de avertisment, urmând ca pe 11 mai angajaţii din 
sănătate să declanşeze greva generală. 
Potrivit calendarului propus de sindicat, greva de avertisment va avea loc luni, între orele 09.00-11.00, iar pe data 
de 11 mai, angajaţii din sănătate şi din asistenţă socială vor intra în grevă generală. 
Sanitas reiterează faptul că organizaţia rămâne deschisă la dialog, în condiţiile în care partea guvernamentală 
oferă soluţii consistente pentru rezolvarea problemelor generate în Sănătate şi Asistenţă socială prin aplicarea 
noii legi a salarizări. 
Premierul Viorica Dăncilă a precizat că sindicatele din Sănătate sunt chemate în data de 8 mai la discuţii cu 
premierul şi miniştrii Muncii, Sănătăţii şi de Finanţe, legat de nemulţumirile acestora privind sporurile. 
Sindicaliştii susţin că sunt scăderi salariale în domeniu cuprinse între 500 şi 1.100 de lei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Medicii au început să DEMISIONEZE în bloc: Secția de urgențe a unui spital județean a rămas fără cadre 
medicale, după ce sporurile au fost tăiate 
Situație gravă în cadrul unui Spital Județean! Medicii de la Urgenţe au demisionat în bloc, din cauza micşorării 
sporurilor. Se întâmplă la Spitalul Județean din Oradea, unde zeci de medici și asistenți de la Unitatea de Primiri 
Urgențe au anunțat că vor demisiona. 
Potrivit presei locale, primul care a demisionat a fost șeful UPU. După ce Consiliul Local Oradea a micşorat 
sporurile medicilor şi asistenţilor cu 60, respectiv 25 la sută, şeful Unităţii de Primiri Urgente a Spitalului Judeţean, 
doctorul Hadrian Borcea, şi-a anunţat demisia. 
 “Exact oamenii care lucrează în conditile cele mai grele - şi aici mă refer mai ales la asistenţi - vor avea scăderi de 
salarii. Am decis să-mi dau demisia şi din funcţia de medic şef şi din funcţia de medic al acestui spital”, a spus 
medicul, informează PRO TV. 
În semn de solidaritate, zeci de medici şi asistenţi au susţinut că vor face acelaşi lucru. 
Dr. Alin Suciu, medic UPU Oradea: “Toţi colegii care nu suntem în timpul orelor de program am venit să ne 
prezentăm demisia că o soluţie extremă.” 
Alexandra Vigdorovici, asistent medical principal: “Am semnat că am depus demisia. Menţionez faptul că suntem 
foarte uniţi.”. 
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(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Chetă în spital. Medicii dau bani colegilor cu salarii diminuate 
Chetă în spitalul municipal din Lugoj pentru a acoperi scăderile de salarii. Şefii unităţii medicale i-au îndemnat pe 
angajaţii ale căror lefuri au crescut să doneze - după posibilităţi - bani pentru colegii mai puţin norocoşi. 
Câte 100 de lei pe lună - atât și-au propus medicii Spitalului Municipal din Lugoj să doneze pentru colegii lor ale 
căror salarii au fost diminuate. Lefurile au scăzut pentru infirmiere, brancardieri şi personalul administrativ după 
Intrarea în vigoare a noilor reglementări salariale din sănătate. 
„Noi, medicii, am hotărât să fim solidari cu personalul auxiliar și să punem umăr la umăr și să acoperim pierderile. 
Dacă toți medicii am pune 100 de lei, practic am acoperi aceste pierderi. Noi ne considerăm o familie”, a spus dr. 
Erwin Floroni, managerul spitalului municipal Lugoj. 
Donațiile se fac la secretariatul spitalului, pe bază de listă. 
„Sigur că da, cum să nu contribui?! Având în vedere măririle salariale, cred că e fair-play față de ceilalți”, a 
adăugat dr. Gelu Breaza, medic în spitalul municipal din Lugoj. 
Cheta a început săptămâna trecută și s-au adunat câteva sute de lei. Personalul medical ce ar urma să beneficieze 
de banii adunați, apreciază gestul dar nu îl văd drept unul firesc. 
- Nu mi se pare corect ca domnii doctori să ne plătească pe noi. Mi se pare corect să fim plătiți de stat, pe fluturaș, 
pe cardul nostru de muncă. Pentru aia muncim, nu să ne plătească domnii doctori din buzunarul lor. Nu mi se 
pare corect. 
- Mi se pare lăudabilă deși nu-i... nu-i corect de fapt. Salariul nu domnii doctori l-au hotărât. 
Solidaritatea medicilor față de colegii lor care sunt prost plătiți este apreciată și de pacienți. Nici aceştia însă nu 
văd soluția ca una pe termen lung. 
- E România, nu?! Ce pot să spun? În loc să mergem în sus, mergem în jos. (Inițiativa lor cum o caracterizați?) 
Probabil o bulă de aer dar aia se va sparge mai devreme sau mai târziu. 
Pe de-altă parte, liderii sindicali din sănătate spun că deși o astfel de măsură este unică în țară și lăudabilă, este 
doar „o cârpeală”. 
„Fac un lucru bun dar asta nu poate să fie de durată. Trebuie ceva legal făcut”, a spus Elena Drinovan, 
reprezentant Sanitas. 
Angajații din sistemul sanitar au anunțat că luni vor fi în grevă de avertisment, iar în 11 mai ar urma să fie 
declanșată greva generală, nemulțumiți de legea salarizării și regulamentul sporurilor. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Camera Deputaţilor: Moţiunea simplă pe Sănătate - dezbătută luni şi votată miercuri 
Moţiunea simplă pe Sănătate depusă de PNL la Camera Deputaţilor va fi dezbătută luni, iar miercuri se va da votul 
final. 
 
"Va fi dezbaterea luni, pe 7 mai, şi votul final îl vom da la şedinţa de vot final de miercuri", a anunţat, joi, 
secretarul Camerei Deputaţilor, Georgian Pop. 
 
Liberalii au depus miercuri, pentru a doua oară, în plenul Camerei Deputaţilor, moţiunea simplă pe Sănătate, după 
ce titlul documentului a fost modificat. 
 
"Având în vedere că Biroul permanent a respins în şedinţa de săptămâna trecută depunerea moţiunii PNL, 
invocând un titlu necorespunzător, revenim astăzi cu depunerea moţiunii pe Sănătate. Am schimbat şi titlul 
moţiunii, ca să nu mai deranjeze pe nimeni. Ea se intitulează 'PSDragnea duce sănătatea în moarte clinică'. Sper ca 
de data aceasta să putem dezbate această moţiune, să vedem pădurea de copaci, să vedem că în timp ce noi nu 
găsim timp să dezbatem această moţiune, se fac statele de plată pe luna anterioară şi cei de la Financiar nu ştiu 
cum să facă statele de plată, cu ce fel de sporuri, să vedem că medicii de familie sunt duşi la pierzanie, să vedem 
că lipsesc medicamentele din spitale, să vedem că se pierd finanţările pentru spitalele regionale, să vedem că mor 
oameni în spitale, 200 de decese sub gloriosul dumneavoastră mandat", a declarat miercuri deputatul liberal 
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Florin Roman. 
 
El a adăugat că în sistemul de Sănătate există problemele cu adevărat importante asupra cărora trebuie să se 
aplece Parlamentul, pentru că oamenii se pregătesc de grevă generală deoarece regulamentul de sporuri "a 
generat haos". 
 
"Cine nu vrea să înţeleagă treaba asta să se uite că din pixul ministrului plafonul este de 29% la Spitalul 
Universitar, dar doamna Pintea merge în vacanţă cu doamna manager, la Pantelimon e 18%, în alte locuri 
sporurile sunt efectiv făcute din pix de doamna ministru", a susţinut Roman.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Eugen Teodorovici a făcut anunțul: Totul se va schimba până la sfârșitul anului 
Ministrul Finanțelor Publice, Eugen Teodorovici, are în plan un proiect foarte ambițios pe care vrea să-l pună în 
aplicare până la sfârșitul acestui an sua cel târziu până la sfârșitul anului viitor. 
Este vorba despre modernizarea punctelor vamale. Astfel, tot ce intră în România va fi scanat la intrare. 
”E un obiectiv foarte ambiţios, dar care se va realiza. Toate punctele vamale din această ţară vor fi modernizate 
(…) Până la final de an, cel târziu în 2019, vreau să le vedem reabilitate (…) Dacă se va schimba legislaţia la nivel 
naţional, astfel încât zona aceasta de vamă va fi zonă de interes naţional, exact cum e zona de apărare, această 
zonă a fiscului, a vămii, să aibă acelaşi tratament. Cu alte cuvinte, să pot să cumpăr din piaţă imediat ce servicii 
sau lucrare am nevoie. Să nu stai luni de zile să cumperi un echipament, să asfaltezi o infrastructură rutieră, să 
dotezi vameşii cu elementele necesare. Această modificare va trebui să aibă şi avizul CSAT-ului şi deja s-a vorbit. 
Este o abordare corectă, de toţi acceptată”, a spus Teodorovici. 
El a subliniat că tot ce va intra în ţară va fi scanat şi că, în aceste condiţii, numai în cazul contrabandei cu ţigări se 
vor înregistra scăderi semnificative. 
”Scanner-ele vor fi funcţionale (…) Vama va fi reabilitată, modernizată cu tot ceea ce înseamnă echipamente fixe, 
mobile şi portabile. Nu va exista ideea de nefuncţional (…) Nu se va face pe eşantion (…) Tot ce înseamnă acces în 
ţară va fi cu scanner fix, adică nu ai pe unde să treci, decât prin scannere şi va făcută sută la sută scanarea, nu pe 
eşantion (…) Numai din ţigări se pot aduce la bugetul de stat cam un miliard de euro”, a a afirmat Teodorovici. 
(Sursa: bugetul.ro) 
 

 PSD propune noi reguli la alegerile prezidențiale 
Social-democrații vor să schimbe legea electorală. Senatorul Șerban Nicolae a inițiat un proiect prin care modifică 
regulile de alegere a președintelui țării. 
Social democrații vin cu mai multe propuneri legate de scrutinul prezidențial. Este un proiect destul de stufos. Are 
peste 50 de pagini și este semnat de peste 30 de parlamentari PSD. 
Printre numeroasele propuneri de modificare a legii se strecoară și idei controversate. De exemplu: se modifică 
articolul referitor la instituțiile în care nu este permisă desfășurarea de activități de campanie electorală. 
În forma actuală a legii, pe lângă penitenciare și oficii consulare, de pildă, sunt și școlile. În proiectul depus de PSD 
la Senat, școlile sunt omise din enumerare. 
O altă prevedere care ar putea crea disensiuni este legată de urna specială. În acest moment, ea poate fi solicitată 
cel mai târziu cu o zi înainte de alegeri. Social-democrații, însă, vor ca ea să poată fi cerută chiar în ziua scrutinului. 
S-a tot discutat în Parlament, în cadrul comisiei de anchetă referitoare la scrutinul din 2009, cât timp ar trebui să 
se păstreze buletinele de vot și celelalte documente legate de alegeri. Acum statul este obligat să le țină trei luni. 
Puterea vrea prelungirea termenului cu încă trei luni. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Proiect controversat. România trebuie să aplice în mai puțin de o lună legislația privind protecția datelor 
În mai puțin de o lună, România va aplica regulamentul european privind protecția datelor cu caracter personal. 
Orice entitate, de stat sau privată, care știe orice fel de informații despre o persoană nu trebuie să le dezvăluie 
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fără acordul acesteia. Regulamentul are câteva prevederi controversate, iar specialiștii se tem de eventuale 
abuzuri. 
Noul regulament european va fi valabil pentru toți cei care gestionează și utilizează astfel de date, de la angajator, 
până la instituțiile de stat - casă de pensii, cea de sănătate, poliție, spital sau școală. La capitolul "interdicții și 
sancțiuni", un proiect de lege inițiat de senatorii PSD Șerban Nicolae și Carmen Dan propune un tratament diferit. 
În sănătate, de exemplu, se interzice procesarea datelor de către clinicile și asigurătorii privați, pentru crearea de 
profiluri. Nu e valabil și pentru autorităţile publice, indiferent dacă pacientul îşi dă acceptul sau nu. Nu e singura 
prevedere controversată. 
Specialiștii trag și ei semnale de alarmă. 
Ministrul de Interne se încurcă în prevederile proiectului pe care l-a inițiat. 
Carențele proiectului sunt cunoscute și de aliații politici. 
Regulamentul european ar trebui să intre automat în vigoare pe 25 mai și poate prinde pe picior greșit 
autoritățile. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Parlamentarii propun ca plata amenzilor să se facă la jumătate într-un termen de 15 zile, nu de 48 de ore 
Stresul amenzii plătite obligatoriu în 48 de ore ar putea fi în curând doar o amintire. Mai mulţi parlamentari 
propun un termen de 15 zile pentru plata amenzilor la jumătate din valoarea minimă. Momentan proiectul e în 
dezbatere la Senat, dar ultimul cuvânt îl vor avea deputații. 
Cine greșește și este sancționat cu amendă are acum la dispoziție 48 de ore ca să achite jumătate din valoarea 
minimă a acesteia. Termenul ar putea crește însă la 15 zile lucrătoare. Adică trei săptămâni. Iar dacă în acest 
interval este și o sărbătoare legală, termenul se prelungește cu o zi. 
Cei 50 de parlamentari care au propus modificarea legii spun că s-au inspirat din practicile mai multor ţări 
europene. 
Iniţiatorii proiectului consideră că extinderea perioadei în care contravenientul poate achita jumătate din amendă 
va duce la încasări mai mari la buget şi, de asemenea, va degreva instanţele de judecată de procesele intentate de 
şoferi. 
Unii șoferi recunosc că le-ar fi mai ușor dacă termenul de plată a amenzilor s-ar prelungi. 
Proiectul de modificare a legii nu vizează doar amenzile rutiere. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Primul spital dedicat militarilor români răniți pe front, posibil din banii lor 
Militarii români răniţi în teatrele de operaţii din Afganistan şi Irak luptă cu indiferenţa statului român. Dar sunt pe 
cale să o câştige. Din banii lor şi cu un ajutor minim din partea autorităţilor, ridică un spital. Se întâmplă la 
marginea oraşului Târgovişte, unde soldaţii care s-au intors de pe front vor fi ajutaţi să se recupereze şi să 
depăşească si traumele pshihologice. Urmăriţi un reportaj Digi24, semnat de Laurenţiu Rădulescu şi Claudiu 
Ristea. 
 „Am luptat împotriva terorismului. Am fost răniţi. Noi, veteranii, avem nevoie de un centru de refacere care nu 
există în România.” 
Pe Marius Apostol, preşedintele Asociaţiei Militarilor Veterani, l-am găsit alături de camarazi. Vorbeşte cu 
modestie despre visul său, care e aproape să devină realitate - un spital pentru militarii români răniţi pe fronturile 
din străinătate. Un obiectiv ambiţios, mai ales că statul l-a ajutat prea puţin. 
„Oare nu s-ar fi găsit soluţii ca noi să fim recuperaţi acasă?”, mai spune președintele AMVVD. 
Acum şapte ani, Marius a fost grav rănit în Afganistan. Cu doar câteva ore înainte de capturarea fostului lider Al 
Qaeda, Osama Bin Laden, maşina blindată în care era militarul român a fost aruncată în aer. Operaţia care i-a 
salvat viaţa a fost făcută în străinătate - în ţara lui, n-ar fi avut nicio şansă de supravieţuire. 
„Cred că m-a iubit Dumnezeu prea mult. Cred că asta e lucrarea, lucrarea lui Dumnezeu a fost să mă zbat să fac 
acest centru”, adaugă Marius Apostol. 
Visul lui Marius a devenit rapid şi visul altor veterani care au poveşti asemănătoare. Li s-au oferit clădirile fostului 
liceu militar din Târgovişte, unde Regele Mihai a făcut şcoala militară. Şi s-au apucat de treabă. 
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Singurul centru medical de tratament şi recuperare pentru militari din estul Europei va avea, în total, 450 de 
locuri. Primul din cele două pavilioane e aproape amenajat. Proiectul prevede cabinete de radiologie, geriatrie, 
zone de relaxare şi cabinete pentru tratarea stresului postraumatic. 
„Vise, tot felul de vise. Tot felul de zbucium. Psihic eram căzut”, mai spune veteranul. 
Rudele şi apropiaţii militarilor răniţi vor participa la procesul de recuperare, aşa cum se întâmplă în spitalele 
moderne din străinătate. 
„Aşa arată etajul 1, chiar dacă e renovat parţial. Sunt camerele unde vor sta militarii răniţi. Camere destul de mari, 
3-4 paturi. Vor putea să stea alături de familie. În total sunt 70 de locuri, camere care îi pot găzdui pe cei răniţi în 
teatrele de operaţii”, relatează Laurențiu Rădulescu, jurnalist Digi24. 
Spaţiul primit pentru ridicarea spitalului măsoară peste 10.000 de metri pătraţi. Pe şantier, e şi Valentin Ispas, 
care nu se fereşte de muncă, deşi a rămas fără o mână, în timp ce era în misiune în Somalia. 
Reporter: Dumneavsotră nu aţi avut şansa să aveţi un centru. 
Valentin Ispas, militar rănit: Da. Acum o să beneficiem şi noi într-o mai mică sau mai mare măsură de centrul ăsta. 
"Noi" înseamnă câteva mii de voluntari - militari răniţi - care finanţează din banii lor construcţia spitalului. Ar fi 
nevoie şi de implicarea Ministerului Apărării, pentru a finaliza proiectul. 
Acum, România îşi tratează soldaţii răniţi în câteva rezerve ale Spitalului Militar din Bucureşti şi în alte două centre 
din ţară. Mult prea puţin faţă de necesarul de asistenţă medicală de care are nevoie un militar rănit pe front. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Pretul petrolului, la cel mai mare nivel din ultimii ani 
Cotatia petrolului West Texas Intermediate (WTI), de referinta in SUA, a depasit luni pragul de 70 de dolari/baril, 
cel mai ridicat nivel din noiembrie 2014. 
 
Aceasta evolutie este determinata de criza economica din Venezuela si temerile privind posibila retragere a SUA 
din acordul atomic cu Iranul. 
 
Pretul contractelor futures cu titei West Texas Intermediate (WTI) a urcat cu 46 de centi fata de ultima sedinta, 
ajungand luni, la Ora Meridianului Greenwich 02.42 (ora Romaniei, 05.42), la nivelul de 70,18 dolari pe baril, 
informeaza agentia de stiri Reuters. 
 
Cotatia contractelor futures cu titei Brent, un alt indicator de referinta pentru industria petroliera, era de 75,22 de 
dolari pe baril, cu 35 de centi peste nivelul din sedinta anterioara. 
 
Analistii avertizeaza ca adancirea crizei economice din Venezuela ar putea diminua si mai mult productia si 
exporturile de petrol ale acestei tari. 
 
Totodata, posibila retragere a Statelor Unite din acordul atomic cu Teheranul ar duce la o scadere a exporturilor 
de petrol realizate de Iran. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Uniunea Europeană, măsuri REVOLUȚIONARE pentru România și statele din Est 
În Parlamentul European se pregătesc o serie de măsuri care ar putea revoluționa piața alimentelor din România 
și Europa de Est. Europarlamentarii se implică în scandalul dublului standard de calitate al produselor din Vest față 
de Est și propun o modificare legislativă prin care consumatorii să poată solicita despăgubiri din partea celor care 
practică dublul standard. De asemenea, se propune crearea unui registru european unic al alimentelor, în așa fel 
încât fiecare produs să poată fi catalogat. 
"Autoritățile naționale nu reușesc să abordeze acest aspect (dublul standard de calitate n. red.) în mod individual 
și solicită, prin urmare, găsirea unei soluții la nivelul UE. Reamintim că Directiva 2005/29 / CE privind practicile 
comerciale neloiale este principalul instrument de protecție a consumatorilor de practicile înșelătoare și neloiale; 
invităm Comisia să modifice anexa I la Directiva privind PCN, adăugând practica dublei calități la lista neagră; 
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solicită Comisiei să ofere un cadru juridic care să permită consumatorilor să solicite despăgubiri din partea 
producătorilor atunci când au fost încălcate drepturile consumatorilor", se menționează într-un amendament la 
regulamentul privind dublul standard de calitate, informează Economica. 
Mai mult, europarlamentarii iau în calcul introducerea în legislație și definirea unui așa-numit produs de referință 
de la care să se poată măsura așteptările consumatorilor. "Consumatorii trebuie să fie informați în mod adecvat 
dacă un produs diferă de așteptările lor, astfel încât să nu cumpere un produs pe care, dacă ar fi bine informați, 
nu l-ar cumpăra", mai precizează unul dintre amendamente. Acesta este urmat de un altul potrivit căruia Comisia 
ar trebui să înființeze o direcție specializată sub coordonarea agenției competente, cu profesioniști în domeniu, 
care să efectueze verificări în fabricile producătorilor și să efectueze audituri ale fluxului de producție pentru a 
verifica dacă compoziția rețetei date de către producător este urmărită în cazurile în care apare o suspiciune de 
dublă calitate. 
Tot pentru o mai bună informare, una dintre propuneri se referă la elaborarea unui regulament care să se aplice 
în întreaga Europă prin care toate produsele comercializate pe piața UE să fie incluse într-o platformă online sub 
forma unui registru. Acesta ar conține, de exemplu, informațiile care se găsesc pe eticheta produsului, denumirea 
sub care este comercializat produsul în fiecare stat membru, caracteristicile sale nutriționale, parametrii fizico-
chimici și o fotografie a produsului, asigurându-se, totodată, accesul rapid la platformă în scopul informării 
consumatorilor. 
"Comisia invită producătorii care plasează produse cu dublu standard de calitate pe piața unică să ia măsuri 
imediate pentru a furniza informații privind compoziția produselor, diferențele de compoziție, precum și motivele 
acestor diferențe și să facă aceste informații clare și vizibile pentru consumatori pe ambalajul produselor. Invită 
Comisia să instituie o bază de date publică a UE cu privire la aceste produse, astfel încât aceste informații să poată 
fi ușor de văzut într-un singur loc pentru o comparație ușoară", se specifică într-un alt amendament. 
De asemenea, europarlamentarii propun ca numele producătorilor care folosesc astfel de practici să fie făcute 
publice. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Meleşcanu: România va sprijini negocierile unui acord de asociere între Uniunea Europeană şi Republica San 
Marino 
România va sprijini negocierile unui acord de asociere între Uniunea Europeană şi Republica San Marino, a spus 
ministrul Afacerilor Externe, Teodor Meleşcanu, vineri, în urma discuţiilor cu omologul Nicola Renzi, informează 
news.ro. 
"România va sprijini avansarea evoluţiilor în domeniul negocierii unui acord de asociere între Uniunea Europeană 
şi Republica San Marino”, a declarat ministrul Afacerilor Externe, Teodor Meleşcanu, acord care va fi definitivat 
sub preşedinţia României a UE din anul 2019. 
"Anul acesta celebrăm 50 de ani de relaţii diplomatice între România şi San Marino. Am discutat despre stadiul 
relaţiilor economice între ţările noastre şi ne-am exprimat dorinţa şi speranţa de întărire şi dezvoltare a acestor 
relaţii în viitor”, a afirmat Teodor Meleşcanu despre prima vizită a unui ministru de Externe din Republica San 
Marino în România. 
Teodor Meleşcanu a amintit vineri la Bucureşti şi de Forumul de Afaceri organizat de Ambasada României la 
Roma, anul trecut, care a reprezentat "un pas important în dezvoltarea acestor raporturi”, considerând că 
legăturile stabilite în urma Forumului „trebuie valorificate”. 
Românii reprezintă în Republica San Marino a doua categorie de străini rezidenţi. 
"Am aprofundat ideea de a încheia un acord consular, cu atât mai mult cu cât românii reprezintă în San Marino a 
doua categorie de persoane nenaţionale care trăiesc pe teritoriu. Am discutat şi despre dezvoltarea raporturilor 
noastre în domeniul cultural, educaţional şi ştiinţific, precum şi în turism, dată fiind importanţa şi interesul 
românilor pentru această ţară”, a mai spus ministrul român de Externe. 
Teodor Meleşcanu speră ca "aceşti 50 de ani de relaţii să fie sărbătoriţi şi printr-o acţiune de diplomaţie publică, o 
emisiune comună de timbre”. 
Ministrul de Externe din Republica San Marino, Nicola Renzi, a fost de părere că vizita sa în România este una 
"istorică". El a amintit de cei 50 de ani de relaţii dintre cele două ţări şi "datorită prezenţei unui număr mare de 
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cetăţeni români în Republica San Marino care a strâns şi mai mult relaţiile noastre, persoane pe care noi le-am 
primit şi care-şi desfăşoară un rol important în societatea noastră şi pentru care avem o profundă recunoaştere”. 
Renzi a fost recunoscător după discuţiile cu omologul său, precizând că au vorbit despre diverse iniţiative în 
domeniul economic dar şi despre o temă foarte dragă României şi Republicii San Marino: apropierea de Uniunea 
Europeană. 
"Tema panoramicii şi a orizontului european, pentru care Republica San Marino, împreună cu alte două state de 
mici dimensiuni, Principatul Monaco şi Andora, desfăşoară eforturi foarte mari de a ajunge la un acord cu Uniunea 
Europeană. Este un fapt politic, pentru că din punct de vedere geografic al UE trebuie să existe o continuitate care 
să fie reprezentată de o participare cu drepturi depline în cadrul Uniunii, dar şi în cadrul acestui acord de 
cooperare”, a completat Nicola Renzi. 
Un alt aspect discutat de cei doi miniştri a fost cooperarea în sectorul cultural. "Aici poate exista un interes 
reciproc: să punem în legătură universităţile noastre, instituţiile noastre de cultură cu un renume în Europa, 
Universitatea din Republica San Marino şi universităţile din România, şi cred că am putea obţine rezultate foarte 
bune”, a fost de părere ministrul Renzi, adăugând şi un alt punct discutat la Bucureşti: colaborarea între Camerele 
de Comerţ, "un obiectiv foarte important care trebuie realizat”. 
În Republica San Marino sunt înregistraţi aproximativ 243 decetăţeni români (conform datelor furnizate de 
institutul de statistică din San Marino). 
(Sursa: news.ro) 
 

 BREXIT. Mesajul ambasadorului Paul Brummell pentru românii din Marea Britanie 
Românii care lucrează în Marea Britanie ar trebui să fie liniștiți în legătură cu viitorul lor, chiar dacă Regatul Unit 
se pregătește să iasă din Uniunea Europeană. Mesajul vine de la ambasadorul Marii Britanii la Bucureşti. 

  
De ziua Europei, amasadorul Marii Britanii spune că după ce țara sa părăsește Uniunea, România va deveni al 6 
lea stat din structură ca număr de locuitori și va avea un cuvânt greu de spus. 
„Pentru românii care se află acum în Marea Britanie, cei care au locuit pentru cinci ani, când ieşim, au dreptul de 
second state. Înseamnă că păstrează drepturile la servicii medicale şi alte servicii. Cei care nu au împlinit cinci ani 
pot să rămână să primească second state când au împlinit 5 ani de rezidenţă în Marea Britanie”, a spus Paul 
Brummell, ambasadorul Marii Britanii în România. 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene crede că România are ca prim punct al agendei sale externe preluarea 
conducerii Uniunii în 2019. 
„Cred că Europa a trecut peste şocul Brexit. În România pe 9 mai, anul viitor, o să avem summitul care va decide 
viitorul Europei. România va fi pentru 6 luni capitala Europei şi noi o să dăm direcţia viitorului acestei construcţii 
europene”, a spus Victor Negrescu, ministrul delegat pentru afaceri europene. 
Avem multe du învățat de la membrii Uniunii Europene, spun oficialii români, iar învățământul este doar una din 
zone. 
„Noi stăm prost acum, cred că avem vreo 2,9% din PIB. Finlanda în 1941 a dat un sfert din PIB pe 20 de ani pentru 
educaţie şi sănătate, din cauza asta se vede cum sunt ei”, a spus Tomnița Michaela Florescu, viceprimar PMB. 
Diplomaţii au schimbat impresii în cadrul unui eveniment organizat pentru de ziua Europei, în Capitală. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Mesaje de apreciere la adresa SPP din partea reprezentanților ONU și NATO 
Peste 500 de români protejează, de 14 ani, vieţile demnitarilor importanţi care lucrează în zone periculoase de 
pe glob. Îşi fac munca cu precizie maximă pentru că ştiu că un pas greşit poate fi ultimul. Reprezentanţi de la 
Naţiunile Unite şi NATO au vorbit pentru Digi24 despre cum le-au câştigat încrederea şi respectul ofiţerii de 
protecție și pază din România. 
Afghanistan, Sudan, Sudanul de Sud, Siria, Republica Centrafricană, Libia. Numele acestor ţări este similar cu 
războiul. Scurtele momente de linişte din aceste zone sunt întreţinute de reprezentanţii Naţiunilor Unite, 
responsabili cu negocierile între părţile aflate în conflict. Iar cei care apără pacea sunt, la rândul lor, protejaţi de 
români. 
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„Mă numesc Ghassan Salame şi sunt reprezentantul special al Secretarului General ONU, în Libia. Vreau să vă 
spun ceva despre Serviciul Român de Protecţie (n.r. SPP), care lucrează cu noi. Pe scurt, nu aş putea trăi fără ei. 
Sunt prietenoşi, discreţi, eficienţi, profesionişti şi generoşi, generoşi cu timpul, atenţia şi ajutorul lor. Realmente 
ştiu că pentru a supravieţui în situaţii dificile, oameni ca mine nu ar putea trăi sau supravieţui fără ei”, spune 
Ghassan Salame, reprezentant ONU în Libiu. 
„Mă bucur că am ocazia să felicit Serviciul de Protecţie şi Pază la aniversarea de 28 de ani. Din 2005, echipele 
româneşti de protecţie şi-au pus serviciile profesioniste la dispoziţia diplomaţilor Naţiunilor Unite şi oficialilor 
importanţi din Afghanistan. Apreciez sincer şi respect profesionalismul, discreţia şi dăruirea lor”, adăugat 
Tadamichi Yamamoto, reprezentant ONU în Afghanistan. 
Să fii membru NATO înseamnă să lucrezi cu ceilalţi şi să faci asta la fel de bine sau chiar mai bine decât ei. Munca 
profesioniştilor români este recunoscută şi de aliaţi. 
„Recunoaştem eforturile uriaşe ale României pentru a aduce stabilitate şi securitate pentru flancul sud-estic al 
Alianţei. Conform misiunii sale, Serviciul de Protecţie şi Pază este un factor important. Centrul de Contracarare a 
Dispozitivelor Explozive Improvizate crede că experienţa şi profesionalismul PGS poate oferi o susţinere valoroasă 
acestei discipline şi de aceea vrem să construim mai departe şi să creştem cooperarea între instituţiile noastre”, a 
spus col. Stephen L.W. Kavanaugh directorul adjunct al Centrului de Excelență al NATO pentru Contracararea 
Dispozitivelor Explozive Improvizate de la Madrid, Spania. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 De ce este România importantă pentru Franța. Interviu cu ambasadoarea Michèle Ramis 
Franţa, prin vocea şi acţiunile preşedintelui Emmanuel Macron, se implică mai mult în politica internaţională. 
Vocalul şef de stat are obiceiul să spună lucrurilor pe nume, indiferent cine îi este interlocutor. A reuşit să clarifice 
punctul de vedere al ţării sale, pe mai multe subiecte, rămâne de văzut cum va pune în practică planurile pe care le 
are. 
„Franţa şi România fac parte din UE şi NATO şi este cumva logic să construiască împreună o bază industrială de 
apărare comună, pentru a construi împreună apărarea Europei. De aceea propunem României un parteneriat pe 
termen lung în domeniul apărării”. Declaraţia a fost făcută de ambasadorul Franţei în România, 
doamna Michèle Ramis, într-un interviu acordat jurnalistei Digi24 Cristina Cileacu. 
  
La câteva luni după ce a devenit preşedinte al Franţei, Emmanuel Macron a venit în România într-o vizită de 
stat. Plecat într-un mini-turneu în estul Europei, liderul de la Elysee a fost atunci în trei ţări: la noi, la bulgari şi 
în Austria, unde s-a întâlnit şi cu premierii Cehiei şi Slovaciei. Deplasarea a avut ca scop principal atragerea 
partenerilor estici în susţinerea reformelor europene pe care Macron vrea să le facă. Trebuie să spunem şi că la 
acel moment, Polonia şi Ungaria au fost evitate. 
Cristina Cileacu: De la începutul mandatului dvs de ambasador în România, preşedintele ţării a vizitat România, la 
fel şi ministrul de externe francez şi alţi demnitari francezi. De ce este România atât de importantă pentru Franţa? 
Michele Ramis: Pentru că preşedintele Macron şi miniştrii săi au înţeles că e nevoie de un dialog mai aprofundat 
cu ţările din Europa de Est, care poate nu s-a întâmplat suficient până acum. Ştim că nu putem ajunge la un 
consens la Bruxelles decât împreună cu ei. Preşedintele Macron urmăreşte să intensifice convergenţa socială şi 
fiscală în interiorul UE, de aceea ştie că e nevoie să obţină sprijinul acestor ţări din estul Europei, mai ales a 
României, o ţară specială pentru noi, o ţară apropiată cultural, istoric, lingvistic. Există legături de prietenie, de 
afecţiune. Nu vreau să vă reamintesc: istoria, dar în cursul creării sale, România a avut mult sprijin din partea 
Franţei, Napoleon al III-lea, generalul Berthelot în 1917, apoi aderarea la UE... România nu este o ţară ca oricare 
alta pentru noi şi cred că preşedintele Macron a înţeles. Prima vizită bilaterală în regiune a fost în România şi cred 
că acest lucru duce şi la legături de prietenie între politicienii de vârf. Am avut vizita ministrul de externe francez 
în România acum 2 săptămâni, vizita preşedintelui Senatului. Sunt aici într-o perioadă extrem de favorabilă, cea a 
Centenarului din 1918, a următoarei preşedinţii la Consiliul UE, care vă va oferi responsabilităţi dvs, românilor. E şi 
perioada deschiderii sezonului Franţa-România în curând. Deci, România va primi un loc deosebit şi îşi va putea 
expune părerile, întări prezenţa şi vizibilitatea în Franţa şi cred că există multe oportunităţi pe acest plan. 
*** 
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Statele Unite şi Franţa sunt în competiţie pe piaţa de armament din România. Faptul că acum cheltuim 2% din 
PIB pentru dezvoltarea capacităţilor de apărare atrage companii importante, care produc echipamente militare. 
Ecuaţia este simplă: primim tehnologie şi knowhow, o parte din producţie se mută pe teritoriul nostru şi 
suntem primul client care cumpără din ceea ce producem. Echipamentele făcute în România se vând şi în alte 
ţări. Cu ajutorul Franţei, producem deja elicoptere, le modernizăm pe ale altora, vom face rachete cu rază 
scurtă de acţiune şi patru corvete. 
*** 
Cristina Cileacu: Apărarea este un domeniu de cooperare între ţările noastre, iar Franţa a semnat deja acorduri cu 
România pentru producţia de echipament militar. De ce acest domeniu este atât de important?  
Michele Ramis: În primul rând, Franţa şi România au un acord de parteneriat strategic de 10 ani. Iar în acest 
parteneriat strategic există cooperare pe plan economic, industrial. Franţa şi România fac parte din UE şi NATO şi 
este cumva logic să construiască împreună o bază industrială de apărare comună, pentru a construi împreună 
apărarea Europei, de aceea propunem României un parteneriat pe termen lung în domeniul apărării pentru a 
îmbunătăţi interoperabilitatea în teatrele de operaţie şi dacă vreţi, pentru a întări cultura noastră strategică 
comună, pentru că Europa are nevoie de autonomie strategică şi nu putem să o facem decât împărţind 
echipamentele, tehnica de apărare, metodele. Viziunea noastră este a unei Europe mai suverane, mai autonome, 
şi asta prin cooperare în domeniul apărării între ţările noastre. 
*** 
Planurile preşedintelui Emmanuel Macron includ mai mult decât Europa. Vrea să readucă Franţa în rândul 
jucătorilor mai vizibili la nivel mondial. Invitat de Donald Trump în SUA, pentru prima vizită de stat primită în 
mandatul său, a vorbit foarte direct despre subiectele care îl preocupă, inclusiv de la tribuna Congresului 
american. Chiar dacă viziunea franceză este total opusă celei pe care o are liderul de la Casa Albă şi lucrurile au 
rămas la fel momentan, comportamentul celor doi şefi de stat a făcut deliciul presei şi analiştilor politici. 
*** 
Cristina Cileacu: Preşedintele Franţei şi-a încheiat vizita în SUA. Cei doi lideri s-au comportat ca doi prieteni foarte 
buni, dar discursul lor pe subiecte precum naţionalismul, Iran sau schimbările climatice sunt total opuse. Ce a 
câştigat Franţa după vizita preşedintelui Macron la Washington?  
Michele Ramis: Mai întâi, după cum ştiţi, a fost prima vizită de stat primită de preşedintele Trump de când a fost 
ales, deci este o mare onoare pe care a făcut-o Franţei şi a arătat că Franţa este un partener special. Nu aş zice că 
poziţiile lor (n.r. cei doi lideri) sunt aşa diferite. În primul rând, avem un partener apropiat Franţei. Această vizită 
este urmarea invitaţiei preşedintelui Trump de a participa la Paris, anul trecut, la aniversarea zilei de 14 iulie (n.r. 
Ziua Naţională a Franţei) şi aş spune că este între cei doi şefi de stat o „complicitate", care vine din parcursul lor 
cumva atipic, care vine din convingerea că împreună putem face foarte multe lucruri. Ştiţi că şi între prietenii cei 
mai apropiaţi nu suntem mereu de acord cu tot, de aceea este bine să vorbim. Cred că preşedintele Macron 
vorbeşte despre toate subiectele, cu toţi interlocutorii săi. Cred că vizita sa a permis o întărire a relaţiilor, o 
clarificare a poziţiei noastre şi cred că nu ar trebui să neglijăm anumite anunţuri făcute despre afacerea nucleară 
iraniană, despre schimbările climatice, lucruri care au mai fost spuse, lucruri despre care am mai auzit, pe care le-
am mai aplaudat şi cred că această vizită ne permite să avansăm, chiar dacă publicul încă nu vede acest lucru. 
Cristina Cileacu: Statele Unite îşi menţin poziţia asupra acordului nuclear cu Iran, dar sunt discuţii despre un nou 
acord. Prima negociere a durat 13 ani. Sunt şanse reale ca toate părţile care au semnat primul acord să lucreze iar 
la un nou acord? 
Michele Ramis: Cred că toate părţile care au semnat acest acord sunt interesate ca el să funcţioneze. Şi scopul 
acordului este să împiedicăm Iranul să creeze arme nucleare şi toţi sunt interesaţi ca acest lucru să funcţioneze, 
fie că este vorba despre membrii Consiliului de Securitate (n.r. al ONU), fie că este Iranul însuşi0 sau Germania, 
deci cred că este „o călătorie” în sine, sunt chestiuni din acest acord care poate ar trebui să fie negociate cu 
ceilalţi parteneri. În măsura în care există un obiectiv, o finalitate, nu văd de ce partenerii implicaţi să nu aibă un 
interes în consolidarea şi întărirea acordului. M-am ocupat de problema nucleară iraniană când ocupam alt post şi 
ştiu cât de valoros este acest acord, ştiu ce valori susţine şi sunt convinsă că toţi cei care l-au semnat vor face tot 
ce pot să îl păstreze şi să-l consolideze. 
*** 
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Parlamentul European a fost locul în care preşedintele francez, aflat pentru prima oară în vizită, şi-a prezentat 
ideile reformiste pentru Europa. Concluzia discursului său a fost simplă şi de impact: democraţia europeană 
este cea mai bună şansă a noastră. 
*** 
Cristina Cileacu: Înainte de vizita sa în SUA, preşedintele Macron şi-a prezentat viziunea asupra Europei, în 
Parlamentul European. Va reuşi Franţa să convingă, mai ales statele din Est, că suntem mai puternici dacă urmăm 
aceleaşi reguli? 
Michele Ramis: În primul rând, discursul preşedintelui Macron în faţa Parlamentului European nu este primul de 
acest fel, este al treilea. Preşedintele şi-a prezentat viziunea în Grecia, în vara lui 2017, apoi la Sorbona, în 
septembrie 2017, un discurs fondator, şi apoi a reluat în faţa Parlamentului European discursul despre viziunea sa 
şi cu ocazia aceasta a lansat şi consultările cetăţeneşti, o formă de dezbatere publică, pe care o dorim lansată 
înainte de alegerile europene. Cred că preşedintele Macron are o viziune puternică asupra Europei. El ştie că este 
important să menţinem pacea pe care am construit-o în ultimii 70 de ani şi că polii de putere pe care i-am ridicat 
să devină mai puternici şi tocmai asta vrea preşedintele Macron, să elimine aceste bariere mentale, care poate 
există între Estul şi Vestul Europei. El ştie că avem interesul să lucrăm unii cu alţii, că avem nevoie de Estul 
Europei, că avem nevoie de România ca să construim această Europă şi cred că deşi sunt opinii diferite, acestea se 
estompează uşor-uşor, pentru că avem un interes comun. Ceea ce s-a spus la Parlamentul European este 
continuarea a ceea ce a spus la Sorbona, s-a referit la mai multă asistenţă pentru problema migraţiei, pentru 
întărirea uniunii economice şi monetare, pentru cultură. Sunt convinsă că forţa de convingere a preşedintelui meu 
atinge o coardă sensibilă, mai ales că toţi avem interesul să lucrăm împreună. 
*** 
Partenerul de cursă lungă al Franţei este Germania şi relaţia Macron-Merkel este solidă. Cei doi ştiu să 
comunice unul cu celălalt. Trebuie să mai înveţe, aşa cum a spus cancelarul Germaniei, să facă şi compromisuri. 
*** 
Cristina Cileacu: Franţa şi Germania au o relaţie istorică, dar viziunea celor doi lideri, Macron şi Merkel, este 
diferită, aşa cum a spus chiar doamna Merkel. Uniunea Europeană are nevoie de o decizie pe termen lung. De cât 
timp au nevoie cei doi lideri pentru a ajunge la o poziţie comună?  
Michele Ramis: Nu sunt poziţii atât de opuse. Mai întâi suntem uniţi printr-un tratat care se numeşte Tratatul de 
la Elysee, care a împlinit 55 de ani la începutul anului şi care marchează începutul prieteniei franco-germane de 
după anii de război. Acest tratat de la Elysee a fost modernizat, întârit şi ştim că în centrul Uniunii Europene, 
Franţa şi Germania trebuie să lucreze împreună pentru a putea să evolueze. Deci, preşedintele Macron lucrează 
îndeaproape cu dna cancelar Merkel. Ştim că a reuşit să formeze într-un final un guvern german, ştim poziţiile 
fiecăruia dintre ei şi cred că dacă vă referiţi de exemplu la uniunea economică şi monetară este o modalitate de a 
pune pe masă o foaie de parcurs şi de a trece pas cu pas prin ea pentru a vedea ce ne poate uni. Cred că trebuie 
să întărim uniunea economică şi monetară, că sunt mijloace prin care să avansăm în etape şi să respectăm 
cotractele politice ale fiecăruia. 
*** 
La finalul acestei luni, Emmanuel Macron va fi prezent la Forum economic de la Sankt Petersburg, din Rusia. 
Bineînţeles, principala întâlnire de pe agendă este cu preşedintele rus, Vladimir Putin. Nu este prima întâlnire 
directă între cei doi lideri, s-au mai văzut la Versailles, anul trecut, la scurtă vreme după ce Macron a fost ales 
să ocupe funcţia de şef de stat. Dialogul dintre ei a subliniat din nou, foarte direct, cel puţin din perspectiva 
franceză, problemele care trebuie rezolvate. 
*** 
Cristina Cileacu: Preşedintele Macron continuă să comunice cu preşedintele Putin. Se pregăteşte Franţa să devină 
un mediator strategic între Rusia şi Uniunea Europeană, pe de o parte, şi Rusia şi Statele Unite, pe de altă parte?  
Michele Ramis: Mediator strategic. Înainte de orice, politica noastră este să vorbim cu toată lumea. Şi după cum 
ştiţi, preşedintele Macron va fi în vizită în Rusia la finele lunii mai. Avem un dialog strâns cu Rusia, pentru că 
suntem membri permanenţi ai Consiliului de Securitate (n.r. al ONU) şi pentru a rezolva crizele mondiale este 
nevoie ca membrii permanenţi să discute între ei, să fie de acord. Deci, mediator, nu suntem în război, nu este 
niciun conflict. Sunt tensiuni, sunt diferenţe, dialogul este mereu prezent. Preşedintele Macron efectiv l-a primit 
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pe preşedintele Putin la Paris, la scurt timp după alegerea sa şi i-a vorbit într-un limbaj foarte deschis. 
Preşedintele Putin a înţeles. Vedeţi, eu cred că funcţionează şi faptul că lucrurile sunt spuse, dacă se păstrează 
firul unui dialog. Nu ştiu dacă putem spune mediator, dar în orice caz, suntem interesaţi să păstrăm o relaţie bună 
cu partenerii noştri şi să nu creăm tensiuni suplimentare. Încă o dată, membrii permanenţi ai Consiliului de 
Securitate trebuie să-şi vorbească, trebuie să se înţeleagă şi să încerce să meargă în aceeaşi direcţie. 
  
Siria este teritoriul pe care se luptă toată lumea cu toată lumea, nimeni nu câştigă, dar sigur pierde populaţia 
civilă. Atacului cu arme chimice asupra rezidenţilor din Douma, de care a fost acuzat guvernul sirian, i s-a 
răspuns cu un bombardament chirurgical efectuat de SUA, alături de Franţa şi Marea Britanie. Aşa cum au spus 
liderii aliaţi, sunt limite peste care chiar nu se trece, iar folosirea armelor chimice este una dintre ele. 
*** 
Cristina Cileacu: Franţa face parte din alianţa ţărilor occidentale în războiul din Siria. Ce planuri are Franţa în 
Orientul Mijlociu? 
Michele Ramis: Ca să vorbim despre Siria, după cum ştiţi, Franţa, Marea Britanie şi SUA au efectuat acum câteva 
zile, lovituri asupra instalaţiilor chimice ale regimului sirian. Noi ştim că această criză are nevoie de rezolvare 
politică, ştim cât este de delicat să rezolvăm, ştim că vorbim despre o regiune deja inflamabilă şi că trebuie să 
găsim o soluţie politică. Noi suntem pentru Orientul Mijlociu cei mai pacifişti posibil, există tensiune, ştim asta. În 
orice caz, ceea ce preconizăm este o soluţie politică între toate părţile implicate în conflictul sirian. Ar trebui mai 
întâi ca negocierile să înceapă, ar mai trebui de asemenea ca ajutorul umanitar să ajungă la populaţia civilă, iar 
aceste lucruri nu se pot face decât într-un cadru de dialog. Ceea ce sperăm este ca reacţia celor trei puteri la 
atacul chimic să marcheze o limită care să nu mai fie trecută şi că vom putea de asemenea să realizăm şi 
gestionarea în alt mod a conflictului sirian. 
*** 
Situaţia migranţilor ilegali şi a refugiaţilor rămâne încă nerezolvată pe teritoriul Uniunii Europene. Se discută 
foarte mult despre această complicată problemă, dar încă nu apare o variantă de lucru care să mulţumească pe 
toată lumea. În plus, mai multe ţări estice membre UE, au anunţat deja şi reîntăresc mesajul cu orice ocazie, că 
nu vor să se implice în soluţionarea acestei crize. 
*** 
Cristina Cileacu: Politicile europene asupra migraţiei şi integrării refugiaţilor nu sunt un succes, dar migranţii şi 
refugiaţii sunt deja în Europa şi continuă să vină. Care sunt propunerile Franţei pe acest plan? 
Michele Ramis: Am luat deja măsuri la nivel naţional, având în vedere că Parlamentul a adoptat o lege asupra 
migraţiei. Vorbim despre un fapt, există un aflux de refugiaţi din 2015 care a declanşat o criză a migraţiei, pentru 
că gestionarea acestei probleme, fie că vorbim de refugiaţi politici, economici, a fost dificilă, a provocat dificultăţi 
unor ţări de destinaţie, cu consecinţe în politica internă a unor ţări UE. Noi am luat măsuri pentru a gestiona mai 
bine acest aflux de refugiaţi. Vă dau un exemplu: între 2013 şi 2017 numărul cererilor de azil a crescut de la 
63.000 la 100.000. Noi promovăm o politică a fermităţii şi a omeniei în acelaşi timp. În Uniunea Europeană există 
multe probleme de rezolvat, de exemplu cea a azilului, să vedem cum se pot aplica prevederile acordului de la 
Dublin, respectiv cea a primei ţări de azil, care se aplică în cazul aplicantului pentru azil. La fel, trebuie să luptăm 
împreună pentru a apăra graniţele externe, trebuie să avansăm în chestiunea zonei Schengen, care s-a împotmolit 
din cauza afluxului migranţilor şi care nu mai funcţionează, pentru că anumite state au restabilit graniţele interne. 
Dorim o politică comună asupra azilului şi ca refugiaţii să fie primiţi de colectivităţi teritoriale ale refugiaţilor. Deci 
viziunea noastră este o luptă mai fermă împotriva imigraţiei ilegale şi de a explica refugiaţilor economici pe care 
nu-i putem primi pe termen lung că avem datoria de a primi refugiaţii politici, a facilita imigraţia legală şi a lupta 
împotriva imigraţiei ilegale şi a trecerii ilegale a frontierei. Insist asupra acestui aspect, a imigranţilor care vin 
ilegal şi a traficanţilor de oameni care încasează sume uriaşe pentru a ajuta migranţii să treacă frontierele contrar 
tuturor regulilor de securitate. Deci cred că trebuie să întărim lupta împotriva acestui trafic, a activităţilor 
criminale care pun în pericol viaţa migranţilor. Deci în concluzie: fermitate, omenie şi în acelaşi timp eforturi mult 
mai concertate de soluţionare a migraţiei în ineriorul UE. Mai avem mult de lucru, sunt conştientă de asta. 
Cristina Cileacu: După părerea dvs, România va intra în spaţiul Schengen? 
Michele Ramis: Ştim că România este candidată la aderarea la spaţiul Schengen. Atunci când spaţiul va fi pregătit 
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pentru extinderea ei. Aşa cum ştiţi, pentru moment Schengen este în curs de revizuire, de îmbunătăţire, şi în acest 
moment nu există consens pentru extindere. Sperăm că atunci când va veni momentul, România va putea adera 
la Schengen dacă reglementările o vor permite în noul context, marcat de un număr ridicat de refugiaţi şi de 
agravarea fenomenului terorist. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Germania vrea să adopte o lege pentru migraţia lucrătorului calificat 
Germania se confruntă cu un deficit de forţă de muncă specializată, astfel că are nevoie de o lege prin care să 
reglementeze migraţia în sensul încurajării venirii lucrătorilor calificaţi în sectoarele marcate de acest deficit, a 
declarat şeful Agenţiei Federale a Forţei de Muncă germane, Detlef Scheele, citat duminică de agenţia de presă 
dp, potrivit agerpres. 
Deşi în ultimii ani în Germania au sosit peste un milion de migranţi din afara Europei, aceştia nu au acoperit 
sectoarele deficitare în forţă de muncă, mulţi dintre ei neavând calificările cerute sau capacitatea de a se integra. 
 ‘Ne trebuie o lege pentru migraţia lucrătorului calificat (…) Sunt prea multe posturi vacante şi prea puţini lucrători 
calificaţi pentru a le acoperi’, a spus responsabilul german. 
‘Nu vom putea completa golul doar cu germani şi cu străini veniţi din ţări ale UE’, a adăugat el, cerând ca legea la 
care face referire să sistematizeze regulile privind acceptarea migranţilor, astfel încât să fie privilegiată primirea 
acelor migranţi care au calificări utile economiei germane. ‘Din punctul nostru de vedere, lucrătorii calificaţi, nu 
cei necalificaţi, trebuie să poată imigra’, a subliniat Detlef Scheele. 
Coaliţia guvernamentală reconstituită din creştin-democraţi şi social-democraţi a inclus în acordul de guvernare o 
dispoziţie privind elaborarea unei legi a lucrătorului imigrant calificat, ‘care să soluţioneze într-un mod nou şi 
transparent nevoia crescândă de forţă de muncă specializată printr-o nouă abordare a migraţiei’. Potrivit 
deputatei social-democrate Eva Heogl, formaţiunea acesteia a cerut adoptarea rapidă a unei asemenea legi. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 SUA si UE protesteaza fata de arestarile masive din Rusia. Intre timp, liderul Opozitiei a fost eliberat 
SUA si UE au condamnat arestarile unor "protestatari pasnici" dupa ce politia a retinut peste 1.600 de persoane 
care au manifestat in Rusia inaintea ceremoniei de investire a lui Vladimir Putin. 
 
Si liderul Opozitiei, Alexei Navalnii, a fost arestat, el anuntand ulterior ca a fost eliberat duminica. 
 
"Statele Unite condamna Rusia pentru arestarea a sute de protestatari pasnici si cere eliberarea lor imediata. 
Liderii care sunt siguri de legitimitatea lor nu isi aresteaza oponentii pasnici pentru ca protesteaza", a afirmat 
Heather Nauert, purtator de cuvant al Departamentului de Stat al SUA, pe Twitter. 
 
Uniunea Europeana a condamnat, de asemenea, actiunile autoritatilor din Rusia, afirmand intr-un comunicat ca, 
desi protestele nu au fost autorizate, acest lucru "nu poate justifica abuzurile politiei si arestarile in masa". 
 
Politia l-a scos pe Alexei Navalnii, liderul Opozitiei, din mijlocul protestelor de la Moscova tinandu-l de maini si 
glezne la cateva minute dupa ce a ajuns printre protestatari. 
 
Piata Pushkin a fost ocupata de protestatari care au fost intampinati de politie, autoritatile incercand sa 
disperseze multimea. Navalnii a fost eliberat duminica dimineata. 
In tara, 1.612 persoane au fost retinute in 26 de orase, peste 700 de oameni fiind arestati doar la Moscova, 
conform site-ului de monitorizare a protestelor OVD Info. 
 
Echipa lui Navalnii a organizat 90 de proteste in tara pe care le-a numit "El nu este tarul nostru", facand referire la 
Putin, care a fost ales pentru prima oara presedinte in 2000 si este deja cel mai longeviv lider al Rusiei de la Stalin 
pana in prezent. 
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Sute si chiar mii de protestatari au putut fi vazuti pe strazile unor orase precum Kaliningrad de la Marea Baltica, 
Nizhny Novgorod de pe raul Volga, Krasnoyarsk din Siberia sau Khabarovsk din estul indepartat al Rusiei. Ei au 
scandat "Rusia fara Putin", "Putin e un hot" si "Afara cu tarul". 
 
In Rusia, protestele trebuie sa fie aprobate de autoritati pentru a avea loc, iar majoritatea celor organizate 
sambata nu erau autorizate. 
 
Navalnii, caruia i-a fost interzis sa candideze contra lui Putin in alegerile de anul acesta, a comunicat pe Twitter 
duminica dimineata ca a fost eliberat dupa ce a fost retinut pentru organizarea unui protest neautorizat si pentru 
ca s-a opus arestarii. 
 (Sursa: ziare.com) 
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